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Saksframlegg og innstillinger til Engerdal fjellstyres møte 10.11.20. 

 

Sak 72.20 Ark 012.1  
Godkjenning av innkalling og sakliste for møtet. 

 

Sak 73.20 Ark 012.1  
Godkjenning av møtereferat fra møtet den 20. oktober 2020.  

 

Sak 74.20 Ark 137 Saksbeh.: OOps 
Søknad om bidrag: tørkebu for reinkjøtt – Beapma AS 

 

Saksdokumenter vedlagt: 
- Søknad med vedlegg datert 9/10-20. 
- Oversikt over disponerte midler i Bidragsbudsjettet for 2020. 
- Bidragsbudsjett 2020 inkl regler 

 
 
Bakgrunn. 
Beapma AS søker Engerdal fjellstyret om et bidrag på kr 38 500,- for oppføring av tørkebu. 
Beapma AS er et forholdsvis nytt selskap med røtter i reindriftsnæringen i Engerdal. De driver 
med videreforedling av reinkjøtt ved tørking og røyking, og har så langt fått positive 
tilbakemeldinger på sine produkter. De ser en økende etterspørsel etter deres produkter og har 
behov for å utvikle et anlegg som møter denne etterspørselen. Som all annen matproduksjon 
må et slikt anlegg oppfylle de krav som finnes for næringsmiddelhygiene. 

Det vises til søknad for ytterligere detaljer om prosjektet og selskapet. 

Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa, og kan dersom 
overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen gi tilskudd for å styrke 
næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Fjellstyret har vedtatt et eget 
Bidragsbudsjett med regler for 2020, se sak 85.19. Reglene gir retningslinjer for hvor mye 
penger som kan disponeres til næringsformål og hvor mye som kan disponeres til 
allmennyttige formål, samt regler for hvordan tildeling skal skje og hvor store bidrag som kan 
ytes. 
 

   

Administrasjonens vurdering. 

I bidragsbudsjettet 2020 inkl. regler defineres denne søknaden som et næringstiltak innenfor 
reindriftsnæringen. Tiltaket kan også sees på som et samarbeid mellom to sijteandeler. Av 
søknaden framgår både kostnadsoverslag og finansieringsplan. 
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Administrasjonen anser at denne type tiltak som resulterer i lokal videreforedling av lokale 
råvarer, gir en fordelaktig verdiskaping lokalt. Det har vært en stor utvikling i lokalproduserte 
matvarer de seinere åra, og inntrykket er at det er blitt en større bevissthet hos forbrukerne om 
hvordan mat blir produsert og det er økende interesse for lokalproduserte og unike matvarer. 
Sett i forhold til det er dette en spennende satsing.  

Fjellstyret har de siste åra heller ikke delt ut så veldig mye tilskudd fra bidragsbudsjettet til 
tiltak innenfor reindriftsnæringen, rett og slett fordi det ikke har vært søknader. På så vis er 
denne søknaden positiv og viser at de lokale produsentene er fremtidsorienterte og interessert 
i å utvikle egne unike produkter.  

I år er «Disponibelt bidrag» for næring Reindrift pr 01.01.20. kr 180 000,-. Det foreligger til 
behandling i dag to ulike søknader som vurderes å komme inn under næring Reindrift i 
Bidragsbudsjettet. Begge søknadene vil kunne innvilges innenfor rammen.  

Administrasjonen bedømmer tiltaket til å falle inn under målsettingen med bidragsbudsjettet 
og råder fjellstyret til å stille seg positive til søknaden.  

 

Administrasjonens forslag til vedtak:  

1. Beapma AS gis et bidrag på kr 38 500,- for 2020 til tørkebu for reinkjøtt som omsøkt. 
Beløpet anføres næring reindrift i fjellstyrets bidragsbudsjett. 

2. Frist for gjennomføring og utbetaling av tilskudd skjer etter retningslinjer i 
«Bidragsbudsjett 2020 inkl. regler». 
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Sak 75.20 Ark 137 Saksbeh.: OOps 
Søknad om bidrag: mannskapsvogn -Femundsmarka Vilt- og Mobilslakt.  

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- Søknad med vedlegg fra Femundsmarka Vilt og mobilslakt, datert 27/10-20. 

 

Bakgrunn: 

Femundsmarka Vilt og mobilslakt søker om støtte til investering til utstyr i forbindelse med at 
de ønsker å kjøpe inn en ny mannskapsvogn. Grunnen til dette er bedriftens arbeid med tiltak 
for å imøtekomme krav og retningslinjer bl.a. knyttet til Covid-19. Det foreligger krav til 
næringsmiddelprodusenter om smitteverntiltak. En ny mannskapsvogn vil muliggjøre bl.a. 
krav om avstand og god håndhygiene.  

Det vises til søknad med vedlegg.   

Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa, og kan dersom 
overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen gi tilskudd for å styrke 
næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Fjellstyret har vedtatt et eget 
Bidragsbudsjett med regler for 2020, se sak 85.19. Reglene gir retningslinjer for hvor mye 
penger som kan disponeres til næringsformål og hvor mye som kan disponeres til 
allmennyttige formål, samt regler for hvordan tildeling skal skje og hvor store bidrag som kan 
ytes. 
 

Administrasjonens vurdering: 

I bidragsbudsjettet 2020 inkl. regler defineres denne søknaden som et næringstiltak innenfor 
reindriftsnæringen. Tiltaket kan sees også som et samarbeidsprosjekt innenfor 
reindriftsnæringen. Av søknaden framgår både kostnadsoverslag og finansieringsplan. 

Tiltaket er positivt og viktig for lokal slakting av rein i Svahken sijte. At denne slaktingen 
skjer lokalt er bra dels for at det gir arbeidstilfeller når slaktingen pågår, og dels for at det kan 
betraktes som det beste for dyrehelse og -velferd ved at en unngår å sende slaktedyr med 
lastebil over lange avstander.  

Femundsmarka Vilt- og Mobilslakt har tatt seg av slaktingen av rein i Engerdal i en del år, og 
virksomheten synes å være basert på god kompetanse og i henhold til alle de lover og regler 
som følger med denne type virksomhet.  

 Fjellstyret har de siste åra ikke delt ut så veldig mye tilskudd fra bidragsbudsjettet til tiltak 
innenfor reindriftsnæringen, rett og slett fordi det ikke har vært søknader. På så vis er denne 
søknaden positiv og viser at de lokale produsentene er fremtidsorienterte og interessert i å 
utvikle egne unike produkter. I år er «Disponibelt bidrag» for næring Reindrift pr 01.01.20. kr 
180 000,-. Det foreligger til behandling i dag to ulike søknader som vurderes å komme inn 
under næring Reindrift i Bidragsbudsjettet. Begge søknadene vil kunne innvilges innenfor 
rammen.  
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Administrasjonen bedømmer tiltaket til å falle inn under målsettingen med bidragsbudsjettet 
og råder fjellstyret til å stille seg positive til søknaden.  

 

Administrasjonens forslag til vedtak: 

1. Femundsmarka Vilt og Mobilslakt gis et bidrag på kr 83 300,- for 2020 til Investering 
i ny mannskapsbu med utstyr som omsøkt. Beløpet anføres næring reindrift i 
fjellstyrets bidragsbudsjett. 

2. Frist for gjennomføring og utbetaling av tilskudd skjer etter retningslinjer i 
«Bidragsbudsjett 2020 inkl. regler». 
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Sak 75.20 Ark 137 Saksbeh.: OOps 
Søknad om bidrag: oppføring av lager og butikklokaler – Sømåen AS 

 
Saksdokumenter vedlagt: 

- Søknad datert 7/10-20. 
 
Bakgrunn. 
Sømåen AS søker om kr 68 250,- i bidrag fra Engerdal fjellstyre for oppføring av lager og 
butikklokaler. Bedriften er et eiendomsselskap som driver utleie av lokaler på Drevsjø. Pr i 
dag leier selskapet ut lokaler til to firmaer. Da det er behov for mere areal under tak, ønsker 
søker å utvide slik at det blir mer arealer for butikk, lager og kaldtlager. 

Sømåen AS er en forholdsvis ny bedrift i området og er sterkt knyttet til virksomheten som 
Østlandet Motorservice har på Drevsjø. Det er også positivt at en lokal snekkerbedrift har sin 
base i samme lokaler. På så vis representerer dette et positivt tilskudd til næringslivet på 
Drevsjø.  

Det vises til søknaden for ytterligere detaljer. 

 Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa, og kan dersom 
overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen gi tilskudd for å styrke 
næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Fjellstyret har vedtatt et eget 
Bidragsbudsjett med regler for 2020, se sak 85.19. Reglene gir retningslinjer for hvor mye 
penger som kan disponeres til næringsformål og hvor mye som kan disponeres til 
allmennyttige formål, samt regler for hvordan tildeling skal skje og hvor store bidrag som kan 
ytes. 
 

Administrasjonens vurdering. 

 Ihht Bidragsbudsjett 2020 inkl. regler vil denne søknaden sortere under «andre næringer». Et 
eiendomsselskap regnes normalt heller ikke som en førstelinjenæring der virksomheten bruker 
statsallmenningsgrunn som grunnlag for sin virksomhet. Hvordan man betrakter og vurderer 
dette vil variere. Uansett er det næringsrettet og må vurderes i forhold til ledige midler avsatt 
til «Allmennnyttige formål m.m.». 

Pr 10. november er det av den totale rammen på 230 000,- disponert kr 215 000,-, som betyr 
at det er igjen kr 15 000,- av vedtatt ramme. Det foreligger ingen andre søknader som må 
vurderes i forhold til bruk av samme «pott». 

Søknadsbeløpet er på kr 68 250,- av et kostnadsoverslag på kr 345 000,-, noe som tilsvarer om 
lag 20% av investeringsbehov. Da søknaden ikke inneholder opplysninger om hvordan tiltaket 
er tenkt finansiert, er søker bedt om å innkomme med en finansieringsplan.   

Administrasjonens konklusjon er derfor at tiltaket ikke ligger innenfor Bidragsbudsjettets 
primære satsingsområder, men det er allikevel åpning for at tiltaket kan gis støtte. Fjellstyret 
har tidligere gitt tilsagn og støtte til tiltak som har vært vurdert som viktige for lokalsamfunnet 
(jfr bidrag Risbakken sag og Drevsjø Trelast). Fjellstyret ga også i sak 24.17 et bidrag på kr 
11 000,- til Østlandet Motorservice AS til omgjøring av eksisterende næringslokaler etter 
Sindre Drevsjø`s Snekkerverksted. 
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Vurderingen er derfor at det kan gis et bidrag, og at det i så fall er kr 15 000,- som er 
tilgjengelig ihht vedtatte rammer.  

  

Administrasjonens forslag til vedtak:  

1. Sømåen AS gis et tilskudd på kr 15 000,- for utvidelse av eksisterende næringsbygg i 
Solumveien 6 på Drevsjø. Beløpet anføres allmennyttige formål m.m. i fjellstyrets 
bidragsbudsjett. 

2. Frist for gjennomføring og utbetaling av tilskudd skjer etter retningslinjer i 
«Bidragsbudsjett 2020 inkl. regler». 
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Sak 77.20 Ark  Saksbeh.: OOps 
Prinsippsak: Oppføring av søppelskur på statsallmenningen. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 
- Eksempel på søknad. 

 
Bakgrunn. 
I forbindelse med at det er innført avfallsdunker for renovasjon fra og med i år, har det dukket 
opp spørsmålsstillinger omkring handteringen av ønsker om oppføring av små skur som disse 
avfallsdunkene kan stå under. Renovasjonsselskapet krever at avfallsdunkene skal stå nære 
vei, og mange foretrekker derfor å ha de stående nære vei permanent. For å hindre at de blåser 
ned eller blir skadet på ulike vis, ønsker mange å ha de stående under tak i et lite skur. I 
mange tilfeller kan slik plasseringen bli på statsallmenningsgrunn. 

Statskog SF har i et par saker nå i høst bedt om fjellstyrets uttalelse da det betraktes som en 
grunndisponering (Fjellovens §12). Slik vi forstår saken er dette bygg som ikke nødvendigvis 
krever noen form for godkjenning fra bygningsmyndigheten, men på dersom de plasseres 
utenfor egen eiendom bør det klareres med berørt grunneier.  

Det vil også på noen steder være aktuelt nabolaget samarbeider om søppelskur (se referatsak). 
I slike tilfeller kan skurene bli noe større enn for enkelthusstander.   

Med det antallet husstander det er på statsallmenningen og disse skurenes formål og størrelse 
tatt i betraktning, vurderes det som formålstjenlig at fjellstyret gjør en prinsipiell vurdering av 
dette spørsmålet for å unngå å behandle en rekke enkeltsaker. Tiltakenes størrelse vil i de 
fleste tilfeller innebære at for omstendelig handtering av disse sakene fort medfører lengre 
saksbehandlingstid enn tiden det tar å bygge dem.  

 

Administrasjonens vurdering. 

Uavhengig av hvilke øvrige tillatelser som kreves for slike søppelskur, er en avklaring hos 
berørt grunneier nødvendig. Dersom slike skur blir liggende på statsallmenningen, vil det 
regnes som en grunndisponering og det vil en viss «prosess» til hos Fjellstyret og Statskog 
etter Fjellovens §12. 

Uten at fjellstyret har gjort noen systematisk gjennomgang av forekomsten, er inntrykket at 
det er en del som har valgt denne typen løsning, også der skuret blir liggende på 
statsallmenningen. Det er også litt ulikt hvordan de bygges. Noen velger å støpe et 
fundament/såle i betong, mens for de fleste vil greie seg med noe bredding av vei i form av å 
gruse opp en flekk der skuret plasseres. Disse skurene kan også kjøpes ferdig lagd, mens noen 
velger å snekre sjøl. Det kan også kombineres med postkassestativ. Felles for dem er at til 
formålet er selve arealbehovet beskjedent, og selv om det sikkert finnes mange måter å 
utforme dem på, vil de fleste få et noenlunde likt utseende.   

Skur for oppbevaring av avfallsdunker kan på sett og vis sammenlignes med ulike typer 
postkassestativ. Også for disse vil det finnes rammer for hvor de kan plasseres, og der flere 
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samarbeider kan stativene få et visst omfang. Før var det vanlig med mjølkeramper. Også 
disse kunne være for enkeltbruk, eller der det var mulig at flere mjølkeprodusenter 
samarbeidet om samme rampe. Mjølkeramper var forutsetningen for å få levert mjølk og 
tjente dessuten en rolle som samlingsplass og et sted der du fikk levert pakker. Om søppelskur 
vil overta denne funksjonen gjenstår å se. Uansett, det er neppe sannsynlig at fjellstyret har 
hatt sterke meninger om oppføring av postkassestativ og mjølkeramper, siden slike også har 
vært betraktet som nødvendige for de bofaste i det daglige.  

Slik fjellstyret får opplyst det er det også hos Statskog noen spørsmål for hvordan de skal 
følge opp disse henvendelsene og hvorvidt det skal opprettes avtaler for å ha slike skur 
stående.  

Det er forståelig at folk ønsker å ha avfallsdunkene litt skjermet og under tak. For mange vil 
det være uhensiktsmessig å ha dunkene stående ved huset og trille dem fram til hentested 
langs hovedvei på tømmedagen. Et slikt skur vil også oppfattes som mer ryddig oppbevaring 
av dunkene enn om de bare sto på veikanten. Utformingen på dem er også slik at de lett blåser 
ned, noe som i sin tur kan medføre at innholdet også spres utover.  

Så lenge disse avfallskurene står slik at de ikke er til hinder for trafikk (snørydding, 
veivedlikehold, nyttetransport av og på vei etc) kan ikke administrasjonen se at slike skur for 
avfallsdunker vil medføre vesentlig ulempe for de interesser fjellstyret er satt til å ivareta. 
Mange har dessuten heller ikke noe valg ift plasseringen. Det vil derfor kunne oppfattes som 
urimelig at f.eks fjellstyret og Statskog ikke godkjenner plassering som avfallsselskapet 
krever.  

For å unngå at det blir uforholdsmessig «byråkrati» omkring disse søppelskurene, anbefaler 
administrasjonen at fjellstyret fastslår sitt ståsted gjennom et prinsippvedtak, som det så kan 
henvises til i disse sakene. Dette fordi det neppe blir så veldig stor variasjon i hvor store disse 
skurene blir. Skulle det være at søppelskur også skal brukes til andre formål og derigjennom 
har en viss størrelse utover plass til avfallsdunker, vil det måtte kreve avklaringer også i 
forhold til byggetillatelse og avtaler for bruk av arealer. Sannsynligheten for at en gjennom et 
prinsippvedtak åpner for uheldig arealutnyttelse og byggevirksomhet ansees derfor som liten.  

   

Administrasjonens forslag til vedtak:  

På prinsipielt grunnlag har ikke Engerdal fjellstyre for sin del innvendinger til at det 
oppføres nødvendige skur for avfallsdunker på statsallmenningsgrunn der det er behov 
for det.  

Fjellstyret kan også for sin del godkjenne at det opprettes avtaler for plassering av 
slike skur dersom det skulle vise seg nødvendig.  
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Sak 78.20 Ark 335 Saksbeh.: OOps 
Høring: Søknad om riving, endring og påbygg seterstue Hovdroa. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 
- E-post med vedlegg fra Statskog SF, datert 28/9-20. 

 
Bakgrunn. 
Statskog SF ber om fjellstyrets uttalelse i forbindelse med søknad om tiltak på ei seterstue i 
Hovdroa tilhørende gården Bakken (gnr 165 bnr 145) tilhørende Lillestu på Kvilten. Tiltaket 
innebærer at en del av seterstua skal rives og skal erstattes med en ny del. I tillegg forstås det 
slik at den som helhet vil få en oppgradering. Tiltaket er nødvendig pga råteskader. Tiltaket 
vil ikke øke størrelsen på seterstua og den blir stående på samme sted.  

Setra er ikke i bruk lenger og er falt i det fri. Det foreligger rett til å ha bygninger stående 
avgiftsfritt. Seterstua er fra siste del av 1800-tallet, og følgelig vil det være kulturmiljøfaglig 
interesser knyttet til bygget. Fylkeskommunens vurdering er at det som ikke er skadet bør 
bevares, men de har ingen innvendinger til tiltaket.  

I henhold til seterforskriftens §15 skal Statskog SF samråde med fjellstyret før de tar stilling i 
saken. Dette innebærer at eier av slik seter ikke kan oppføre nye bygninger, gjøre endringer 
eller fjerne bygninger uten godkjenning fra grunneier og fjellstyret. 

 

Administrasjonens vurdering. 

Som det framgår av vedleggene i saken, er tiltaket nødvendig som følge av råteskader. 
Tiltaket vil medføre at stuas areal reduseres noe. Av tegninger går det fram at tiltaket 
representerer bygging i – for området – tradisjonell stil.  

Det er prisverdig at bygninger holdes vedlike, og på så gamle bygninger vil det alltid være 
behov for vedlikehold. Det kan være en vanskelig avveiing mellom ønsket om å bevare det 
tradisjonelle og samtidig ha et hus som er formålstjenlig etter dagens behov og standarder.  

    

Administrasjonens forslag til uttalelse:  

Engerdal fjellstyre har for sin del ingen innvendinger til at seterstue i Hovdroa 
tilhørende gnr 165 bnr 145 Bakken, endres som omsøkt.  
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Sak 79.20 Ark 362 Saksbeh.: OOps 
Høring: søknad om gjerde ved avfallsstasjon – Femund Villmarksgrend 165/15/67 

 

Saksdokumenter vedlagt: 
- E-post med vedlegg fra Statskog SF, datert 9/9-20. 

 
Bakgrunn. 
Statskog SF ber om fjellstyrets uttalelse i forbindelse med søknad om å få ha oppsatt skigard 
stående ved en hytte (165/15/67) i Femund Villmarksgrend. Skigarden er oppført i strid med 
gjeldende bestemmelser i kommuneplanens arealdel. Hensikten med skigarden er avskjerming 
mot returpunkt for avfall og vei. Kart og bilder i vedlegg viser beliggenhet og utseende på 
skigarden. 

Av kommunens brev til hytteeier datert 28/8-20 påpeker de at tiltaket krever søknad og at de 
vil se nærmere på forholdet når Statskog har avgitt uttalelse.  

Fjellstyret avgir sin uttalelse til Statskog i forhold til at dette er et grunndisponeringstiltak 
(Fjellovens §12). Fjellstyret må vurdere tiltaket i forhold til bruksrettsutøving, samt i forhold 
til friluftslivet og naturvernhensynet.  

 

Administrasjonens vurdering. 

Dette dreier seg om et tiltak i strid med kommuneplanens bestemmelser i et område avsatt for 
fritidsbebyggelse, i den forstand at det ikke er omsøkt. Kommuneplanens bestemmelser sier 
imidlertid ikke at det er absolutt forbud mot slike gjerder, men at det krever «særskilt 
godkjenning» (man må søke).  

I saker som omhandler tiltak i regulerte områder har fjellstyrets vurderingen stort sett vært at 
tiltakene medføre marginal ulempe for de interesser fjellstyret er satt til å ivareta. Derimot er 
det ikke i fjellstyrets interesse at vedtatte arealplaner og reglene for bygging i disse områdene 
ikke følges. Dette fordi det skaper en uforutsigbar arealutnyttelse.  

I dette tilfellet kan imidlertid formålet være forståelig, siden det handler om skjerming mot et 
returpunkt for avfall. Dette medfører at det blir en del biltrafikk til og fra punktet som kan 
virke forstyrrende og medføre mer veistøv som blåser inn mot hytta. Skigarden virker også å 
være oppført i tradisjonell stil.  

Det er derimot ikke ønskelig at fritidseiendommer på statsallmenningen gjerdes inn i sin 
helhet, dersom det ikke foreligger åpenbart behov i forhold til beitende dyr. Det er imidlertid 
tidligere godkjent slike gjerder rundt noen eldre hytter.  

I dette tilfellet er det snakk om to mindre partier, slik at det vil være mye åpning for dyr å 
passere rundt. I tillegg kan det sees på som et tiltak som har et nytteformål. 
Kommuneplanbestemmelsen kan tolkes slik at det er åpning for å godkjenne gjerder etter 
søknad. I denne saken er administrasjonens råd at tiltaket kan godkjennes siden det er snakk 
om kun kortere strekninger med skigarder i tradisjonell stil som skal ha et nytteformål i 
forhold til avskjerming ift trafikk og veistøv. 
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Administrasjonens forslag til uttalelse:  

Engerdal fjellstyre mener generelt at fritidseiendommer på statsallmenningen ikke skal 
gjerdes inn i sin helhet med mindre det foreligger åpenbart behov i forhold til beitedyr. 
I denne saken dreier det seg om kortere strekninger med gjerder som har en 
avskjermende funksjon i forhold til trafikk og veistøv. Fjellstyret kan derfor for sin del 
godkjenne at allerede oppført skigard får stå slik søker ønsker.  
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Sak 80.20 Ark 362 Saksbeh.: OOps 
Høring: Søknad om skigard/levegg ved hyttetomt – Femund Villmarksgrend  

 

Saksdokumenter vedlagt: 
- E-post med vedlegg fra Statskog SF, datert 9/9-20. 

 
 
Bakgrunn. 
Statskog SF ber om fjellstyrets uttalelse i forbindelse med søknad fra hytteier i Femund 
Villmarksgrend om oppsetting av skigard/levegg i tilknytning til fritidseiendommen 
Villmarksveien 93 (165/15/13). 

Tiltaket omfatter oppføring av en skigard på ca 10 meter og i 1,3 meters høyde. Ut fra bilder i 
vedlegg ser en at den ønskes oppført over en tidligere veistubb som nå er stengt med stein. 
Hensikten synes å være avskjerming i tilknytning til et veidele.  

Fjellstyret avgir sin uttalelse til Statskog i forhold til at dette er et grunndisponeringstiltak 
(Fjellovens §12). Fjellstyret må vurdere tiltaket i forhold til bruksrettsutøving, samt i forhold 
til friluftslivet og naturvernhensynet.  

 

 

Administrasjonens vurdering. 

Dette dreier seg om et tiltak som etter bestemmelsene i kommuneplanens arealdel krever 
særskilt godkjenning. Kommuneplanens bestemmelser sier imidlertid ikke at det er absolutt 
forbud mot slike gjerder, men at det krever «særskilt godkjenning» (man må søke).  

I saker som omhandler tiltak i regulerte områder har fjellstyrets vurderingen stort sett vært at 
tiltakene medføre marginal ulempe for de interesser fjellstyret er satt til å ivareta. Derimot er 
det ikke i fjellstyrets interesse at vedtatte arealplaner og reglene for bygging i disse områdene 
ikke følges. Dette fordi det skaper en uforutsigbar arealutnyttelse.  

I dette tilfellet kan imidlertid formålet være forståelig, siden det handler om å skjerming i et 
veidele der innfallsveien peker rett mot hytta. Dette kan være uheldig i forhold til billys, 
veistøv og innsyn. Skigarden virker også å bli oppført i tradisjonell stil.   

Det er derimot ikke ønskelig at fritidseiendommer på statsallmenningen gjerdes inn i sin 
helhet, dersom det ikke foreligger åpenbart behov i forhold til beitende dyr. Det er imidlertid 
tidligere godkjent slike gjerder rundt noen eldre hytter.  

I dette tilfellet er det snakk om å sette opp skigard på en kortere strekning, slik at det vil være 
mye åpning for dyr å passere rundt. I tillegg kan det sees på som et tiltak som har et 
nytteformål. Kommuneplanbestemmelsen kan tolkes slik at det er åpning for å godkjenne 
gjerder etter søknad. I denne saken er administrasjonens råd at tiltaket kan godkjennes siden 
det er snakk om kun kortere strekninger med skigard i tradisjonell stilr som skal ha et 
nytteformål i forhold til avskjerming. 
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Administrasjonens forslag til uttalelse:  

Engerdal fjellstyre mener generelt at fritidseiendommer på statsallmenningen ikke skal 
gjerdes inn i sin helhet med mindre det foreligger åpenbart behov i forhold til beitedyr. 
I denne saken dreier det seg om kortere strekninger med gjerder som har en 
avskjermende funksjon i forhold til trafikk. Fjellstyret kan derfor for sin del godkjenne 
at skigard oppføres slik søker ønsker.  
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Sak 81.20 Ark 352 Saksbeh.: OOps 
Høring: søknad om bygging av bru – Engerdal kommune.  

 

Saksdokumenter vedlagt: 
- E-post med vedlegg fra Statskog SF, datert 30/10-20. 

 
 
Bakgrunn. 
Statskog SF ber om Fjellstyrets uttalelse i forbindelse med at Engerdal kommune søker om å 
få bygge ei bru over åa nedstrøms utløpet av Sørsjøtjønna. Det vises til søknad og kart, se 
vedlegg.  

Behovet oppstår som følge av vedtak om ny forskrift for snøskuterløyper og traseen er 
foreslått lagt om. Trasèvalget er i henhold til fjellstyrets høringsuttalelse.  

Fjellstyret avgir sin uttalelse til Statskog i forhold til at dette er et grunndisponeringstiltak 
(Fjellovens §12). Fjellstyret må vurdere tiltaket i forhold til bruksrettsutøving, samt i forhold 
til friluftslivet og naturvernhensynet.  

 

 

Administrasjonens vurdering. 

Fjellstyret allerede har stilt seg positive til anleggelsen av snøskuterløype på det aktuelle 
stedet. Ved anleggelse av denne type traseer følger at det vil være behov for f.eks. bruer over 
åer og bekker. I dette tilfellet gikk løypa tidligere lengre vest over selve Sørsjøtjønna, men 
dette har vist seg litt problematisk ift isforhold. Det ble derfor også vurdert en trasè som gikk 
lengre vest om Sørsjøbua, men denne var lite hensiktsmessig ift annet friluftsliv, og det var 
flere som ikke ønsket den løsningen. Det ble derfor til at trasèen ble gående øst for 
Sørsjøtjønna, og dermed melder behovet for bru seg.  

Det er hekking av flere arter, bl.a. fiskeørn i området, noe som gjør at heller ikke denne 
løsningen er helt optimal. Det vurderes allikevel slik at i hvert fall forholdet til fiskeørn er 
mindre problematisk siden den ankommer området noe senere på våren enn en del andre 
rovfuglarter.  

En bru som omsøkt kan være nyttig i flere sammenhenger enn bare for snøskuterkjøring. Det 
vil øke framkommeligheten også for brukere i barmarks sesongen. Anleggelsen av brua vil 
ikke medføre vesentlig ulempe for bruksrettsutøvingen i området, slik administrasjonen ser 
det. Dersom den vedlikeholdes og har god klaring ned til vannet vil den sannsynligvis heller 
ikke påvirke fisk, fugl og pattedyr som bruker plassen som oppholdssted og trekkvei i 
vesentlig grad. 

Administrasjonen råder derfor fjellstyret til å stille seg positive til søknaden.  
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Administrasjonens forslag til uttalelse:  

Engerdal fjellstyre har for sin del ingen innvendinger til at det etableres en bru som 
omsøkt øst for Sørsjøtjønna. Fjellstyret har heller ingen innvending til at det opprettes 
avtale mellom Statskog SF og kommunen for brua.  
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Sak 82.20 Ark 612 Saksbeh.: OOps 
Høring: Kommunal Hjorteviltplan 2020 - 2024 

 

Saksdokumenter vedlagt: 
- Forslag til kommunal hjorteviltplan 2020 -2024 fra Engerdal kommune. 

 
 
Bakgrunn. 
 

Saken ettersendes 

 

Administrasjonens vurdering. 

   

Administrasjonens forslag til uttalelse:  

 


